

**សូមគោរពជូន**

**ឯកឧត្តមប្រតិភូរាជរដ្ឋាភិបាលទទួលបន្ទុកជា  
អគ្គនាយក ទីលអគ្គនាយកដ្ឋានគណនេយ្យ**

**I-លទ្ធផលការងារដែលបានអនុវត្តក្នុងខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០៖**

អគ្គនាយកដ្ឋានគណនេយ្យបានអនុវត្តការងារក្នុងខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ មួយចំនួនដូចខាងក្រោម៖

- ១- បានជំរុញលើការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្សជូនមន្ត្រីរាជការ កងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធ របបសន្តិសុខសង្គមរបស់និរត្តជន (បជស) និងបេឡាជាតិអតីតយុទ្ធជន (បជអ) ពីរសប្តាហ៍ម្តងក្នុងមួយខែបានទាន់ពេលវេលា។
- ២- បានបន្តសហការជាមួយក្រសួង ស្ថាប័នថវិកាកម្មវិធីក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈម ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការអនុវត្តចំណាយថវិកា ជាពិសេសលើការអនុវត្តចំណាយរដ្ឋទេយ្យបុរេប្រទានថវិកាកម្មវិធី។
- ៣- បានបន្តចូលរួមប្រជុំពិភាក្សា (Online) អំពីការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពនីតិវិធីចំណាយតាមរដ្ឋទេយ្យបុរេប្រទានសម្រាប់រដ្ឋបាលថ្នាក់ជាតិ ជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានថវិកា អគ្គនាយកដ្ឋានលទ្ធកម្មសាធារណៈ និងលេខាធិការដ្ឋានក្រុមប្រឹក្សានីតិកម្មនៃក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ។
- ៤- បានបន្តធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពលើសេចក្តីព្រាងប្រកាស ស្តីពីនីតិវិធីចំណាយតាមរដ្ឋទេយ្យបុរេប្រទាន សម្រាប់រដ្ឋបាលថ្នាក់ជាតិនិងឧបសម្ព័ន្ធពាក់ព័ន្ធដែលត្រូវភ្ជាប់នៃសេចក្តីព្រាងប្រកាស ដើម្បីអាចដាក់ឱ្យអនុវត្តបានទាន់ពេលវេលាក្នុងឆ្នាំ២០២១។
- ៥- បន្តបំប៉នសមត្ថភាពការងាររបស់មន្ត្រីជំនាញ លើការត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តចំណាយថវិកា ឱ្យបានត្រឹមត្រូវតាមនីតិវិធីហិរញ្ញវត្ថុ និងស្របតាមបច្ចុប្បន្នភាពនៃលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិ ព្រមទាំងបន្តពង្រឹងការតាមដានវឌ្ឍនភាពការងារជាប្រចាំ។
- ៦- បានបន្តសហការជាមួយក្រុមការងារ ITD ដើម្បីរៀបចំរបាយការណ៍ចំណាយថវិកាចេញពីប្រព័ន្ធ FMIS ឱ្យបានត្រឹមត្រូវ ជាពិសេសរបាយការណ៍ចំណាយថវិកា សម្រាប់បម្រើដល់ការរៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាប្រចាំឆ្នាំ នៅពុំទាន់អាចផលិតចេញពីប្រព័ន្ធ FMIS ដើម្បីអាចប្រើប្រាស់ជាផ្លូវការបាននៅឡើយ។
- ៧- បានបន្តប្តូរកសរុបនិងផ្គង់កម្មវិធីលេខចំណាយថវិកា ជាមួយក្រសួង ស្ថាប័ន ដើម្បីបិទបញ្ជីចំណាយឆ្នាំ ២០១៩។
- ៨- បានបន្តរៀបចំនិងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពលើតារាងឧបសម្ព័ន្ធ និងឯកសារពាក់ព័ន្ធនៃសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាឆ្នាំ២០១៩។
- ៩- បានប្តូរកសរុបការចូលរួមយោបល់ពីអគ្គនាយកដ្ឋានពាក់ព័ន្ធនៃក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ លើអត្ថបទកំណត់បង្ហាញនៃសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាឆ្នាំ២០១៩ និងបានរៀបចំកិច្ចប្រជុំក្រុមការងាររៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីការទូទាត់ថវិកាទូទៅរបស់រដ្ឋសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងប្រចាំឆ្នាំ (ក្រុមការងារ **ក.ច.ន**) ដើម្បីពិនិត្យនិងពិភាក្សាលើ៖ (១)- យោបល់ធាតុចូលរបស់អគ្គនាយកដ្ឋានពាក់ព័ន្ធ និងការវាយតម្លៃលទ្ធផលនៃការអនុវត្តថវិកាឆ្នាំ ២០១៩ ក្នុងអត្ថបទកំណត់បង្ហាញនៃសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាឆ្នាំ២០១៩ និង(២)- មូលបទនិងទិន្នន័យគួរលេខក្នុងអត្ថបទសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាឆ្នាំ២០១៩។ ក្រុមការងារ **ក.ច.ន** លើបានរៀបចំកិច្ចប្រជុំពិភាក្សាចំនួន២លើកក្នុងនោះមាន៖ (លើកទី១)- ថ្ងៃទី២២ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ និង(លើកទី២)- ថ្ងៃទី២៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០។
- ១០- បានបញ្ចប់អនុស្សរណៈយោគយល់គ្នាបំពេញបន្ថែម (MoU) ជាមួយធនាគារវៀតណាម (ធនាគារកាណាឌីយ៉ា និងអេស៊ីលីដា) ស្តីពីការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធទូទាត់អេឡិចត្រូនិក (e-Payment) នៅក្នុងប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានគ្រប់គ្រងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ (NRMIS) ដែលនឹងត្រូវដាក់ឱ្យអនុវត្តនៅដើមខែកក្កដា ២០២១។

១១- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំគណៈកម្មការកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ ដើម្បីពិនិត្យនិងផ្ទៀងផ្ទាត់ទិន្នន័យចំណូល ចំណាយថវិកាជាតិប្រចាំឆ្នាំ២០១៩។

១២- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ លើសេចក្តីព្រាងក្របខ័ណ្ឌទស្សនទាន សម្រាប់រាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈកម្ពុជា និងលើសេចក្តីព្រាងស្តង់ដារគណនេយ្យសាធារណៈ សម្រាប់កត់ត្រាចំណូលពីប្រតិបត្តិការដោះដូរ។

១៣- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំពិភាក្សានិងសម្រេចលើសេចក្តីព្រាងទម្រង់របាយការណ៍ នៃការអនុវត្តថវិកាដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ ស្របតាមមតិកាថវិការបស់រដ្ឋាភិបាល។

១៤- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំពិភាក្សា និងផ្តល់ធាតុចូលបន្ថែមអំពីលំហូរ (Business Process) នៃការកត់ត្រាចំណូលសម្បទានរ៉ែ របស់ក្រសួងរ៉ែនិងថាមពល នៅក្នុងប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានគ្រប់គ្រងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ (NRMIS) ដែលក្រុមការងារបានរៀបចំជាបឋម។

១៥- បានចូលរួមប្រជុំពិគ្រោះយោបល់លើសេចក្តីព្រាងគោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីកិច្ចបញ្ជាក់កាតព្វកិច្ចនៃទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។

១៦- បានចូលរួមធ្វើបទបង្ហាញក្នុងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី ការពង្រឹងកិច្ចបញ្ជាក់កាតព្វកិច្ចនៃទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងប្រព័ន្ធវិបសម្របសម្រួលសម្បទានរ៉ែ FMIS ដើម្បីធានាគុណភាពនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់រដ្ឋាភិបាល ស្របតាមប្រព័ន្ធគណនេយ្យសាធារណៈមូលដ្ឋានសាច់ប្រាក់ ជូនគណនេយ្យករសាធារណៈរបស់អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ។

១៧- បាននិងកំពុងធ្វើតេស្តរបាយការណ៍ IPSAS (R09) ។

១៨- បាននិងកំពុងធ្វើតេស្តតារាងឧបសម្ព័ន្ធរៀបចំច្បាប់ទូទាត់ តារាង A1 និង A2 ។

១៩- បានចូលរួមដោះស្រាយបញ្ហានានារបស់រតនាគាររាជធានី ខេត្ត នៅក្នុងប្រព័ន្ធវិបសម្របសម្រួលសម្បទានរ៉ែ FMIS ។

២០- បានចូលរួមជាមួយក្រុមការងារទារបំណុលអន្តរក្រសួង ដើម្បីពិនិត្យ ពិភាក្សា និងផ្ទៀងផ្ទាត់លទ្ធផលពិនិត្យវាស់វែង និងគណនាបរិមាណថ្នល់ដែលបានធ្វើអាជីវកម្មកន្លងមក ជាមួយនិងបរិមាណថ្នល់ដែលក្រុមហ៊ុនបានប្រកាស និងបានបង់ចូលថវិការដ្ឋជាក់ស្តែង។

២១- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំក្រុមការងារសិក្សា និងរៀបចំឯកសារគោល (Blueprint) ស្តីពីការកែទម្រង់ប្រព័ន្ធចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ។

២២- បានចូលរួមប្រជុំពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីការទូទាត់ថវិកាទូទៅរបស់រដ្ឋ សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងឆ្នាំ២០១៩។

២៣- បានរៀបចំសារាចរណែនាំស្តីពីកិច្ចបញ្ជាក់កាតព្វកិច្ចនៃទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែងរបស់រដ្ឋបាលថ្នាក់ជាតិ និងរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ។

២៤- រៀបចំសេចក្តីព្រាងសេចក្តីណែនាំបិទបញ្ជីការិយបរិច្ឆេទ២០២០ និងទិសដៅអនុវត្តឆ្នាំ២០២១ របស់រដ្ឋបាលថ្នាក់ជាតិ និងរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ។

២៥- បានរៀបចំលិខិតស្នើសុំគោលការណ៍ឯកភាពពីឯកឧត្តមប្រតិភូ កត់ត្រាប្រាក់ខ្ចីក្រៅប្រទេស ប្រាក់ខ្ចីខ្ចីឆ្នាំ២០១៩ និងចាប់ឆ្នាំ២០២០ តទៅក្នុងប្រព័ន្ធវិបសម្របសម្រួលសម្បទានរ៉ែ FMIS ។

២៦- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំពិនិត្យសេចក្តីព្រាងគោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីកិច្ចបញ្ជាក់កាតព្វកិច្ចនៃទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។

២៧- បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំពិភាក្សាស្តីពីការកំណត់អនុគណនី នៃនីតិវិធីថ្មី សម្រាប់ការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្សនិងប្រតិបត្តិការទូទាត់ត្រង់មានកំរិតហានិភ័យទាបគ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័នតាមប្រព័ន្ធវិបសម្របសម្រួលសម្បទានរ៉ែ FMIS ។

២៨- បានចូលរួមវគ្គបណ្តុះបណ្តាល ស្តីពីការពង្រឹងកិច្ចបញ្ជាក់កាតព្វកិច្ចនៃទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងប្រព័ន្ធវិបសម្របសម្រួលសម្បទានរ៉ែ FMIS ដើម្បីធានាគុណភាពនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលស្របតាមប្រព័ន្ធគណនេយ្យសាធារណៈមូលដ្ឋានសាច់ប្រាក់ជូនអ្នកប្រើប្រាស់ FMIS រតនាគារកណ្តាល និងរតនាគាររាជធានី ខេត្ត។

២៩- បានរៀបចំលិខិតស្នើសុំអគ្គនាយកដ្ឋានថវិកាពិនិត្យផ្តល់ឥណទានថវិកា របស់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល សម្រាប់ចំណាយសេវាធនាគារ និងប្រាក់ពន្ធលើកម្រៃការប្រាក់។

៣០- បានចូលរួមប្រជុំរៀបចំអនុក្រឹត្យ បង្កើតគ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាលថ្មី ចំណុះក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ មានឈ្មោះថា “មជ្ឈមណ្ឌលធុរកិច្ចថ្មីតេជោ” ។

៣១- បានចូលរួមប្រជុំក្រុមការងារបច្ចេកទេសកែទម្រង់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល ពិនិត្យវឌ្ឍនភាពនិងបញ្ហាប្រឈម។

៣២- បានធ្វើរបាយការណ៍ជូនមតិលើការបង្កើតតារាងតុល្យការដើមគ្រា ក្នុងការចាប់ផ្តើមកាន់បញ្ជីគណនេយ្យរបស់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល។

៣៣- បានរៀបចំលិខិតក្នុងនាមក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ ធ្វើជូនសាកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទនីតិសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសេដ្ឋកិច្ច, វិទ្យាស្ថានជាតិគ្រប់គ្រងអាជ្ញាធរអប្សរា, វិទ្យាស្ថានជាតិកសិកម្មព្រៃកលៀប, មជ្ឈមណ្ឌលជាតិ ពិសោធន៍សុខាភិបាល ជម្រុញការកាន់បញ្ជី និងរៀបចំរបាយការណ៍គណនេយ្យ។

៣៤- បានរៀបចំសេចក្តីព្រាងសេចក្តីណែនាំ ស្តីពីការបើកគណនីរបស់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល គណនីរបស់រដ្ឋទេយ្យបុរេប្រទាន គណនីរបស់រដ្ឋទេយ្យករចំណូល នៅធនាគារ។

៣៥- បានរៀបចំសេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំ ស្តីពីការអនុវត្តថវិការបស់អង្គការអប់រំកុមារតូច ការអប់រំបឋមសិក្សា និងការអប់រំក្រៅប្រព័ន្ធ។

៣៦- បានរៀបចំលិខិតជូនដំណឹងទៅរតនាគារខេត្តចំនួន៨ ស្តីពីការកំណត់គណនីកត់ត្រាចំណូលថវិការបស់ឃុំ សង្កាត់ មានប្រភពពី ASPIRE ឆ្នាំ២០២០ និងនយ័តកម្មតួលេខចំណូលថវិកាឆ្នាំ២០១៩។

៣៧- បានប្រជុំសម្រេចចុងក្រោយពិនិត្យសារាចរណែនាំ ស្តីពីការបែងចែកចំណូលរបស់អង្គការច្រកចេញចូលតែមួយរដ្ឋបាលរាជធានី ខេត្ត។

៣៨- បានចូលរួមប្រជុំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យលើសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យ ស្តីពីការគ្រប់គ្រងថវិកា និងទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋ នៃនិយ័តករទូរគមនាគមន៍កម្ពុជា ជាមួយក្រុមការងារកែទម្រង់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល។

៣៩- បានចូលរួមប្រជុំពិគ្រោះយោបល់លើសេចក្តីព្រាងយុទ្ធសាស្ត្រ ស្តីពីការអនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យសាធារណៈកម្ពុជា មូលដ្ឋានបង្ករ ឆ្នាំ២០១៩-២០៣១ ជាមួយក្រុមប្រឹក្សាជាតិគណនេយ្យ។

៤០- បានចូលរួមប្រជុំពិភាក្សា លើសេចក្តីព្រាងនៃទម្រង់របាយការណ៍អនុវត្តថវិកា របស់ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិនិងគ្រប់គ្រងបំណុល។

៤១- បានចូលរួមវគ្គបណ្តុះបណ្តាលតាមអនឡាញ ស្តីពីការពង្រឹងកិច្ចបញ្ជីកាតណនេយ្យនៅក្នុងប្រព័ន្ធ FMIS ដើម្បីធានាគុណភាពនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ស្របតាមប្រព័ន្ធគណនេយ្យមូលដ្ឋានសាច់ប្រាក់ជូនគណនេយ្យករសាធារណៈ របស់អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ ។

**II-ទិសដៅសម្រាប់អនុវត្តការងារខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០៖**

អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិមានទិសដៅសម្រាប់អនុវត្តការងារខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០ មានដូចខាងក្រោម៖

- ១- ត្រូវបន្តជំរុញលើការបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្សពីរសប្តាហ៍ម្តងក្នុងមួយខែ ជូនមន្ត្រីការ និងកងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធឱ្យបានទាន់ពេលវេលា។
- ២- បន្តរៀបចំនិងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពឯកសារពាក់ព័ន្ធនឹងការរៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ ស្តីពីការទូទាត់ថវិកាឆ្នាំ២០១៩ ដើម្បីដាក់ចូលកិច្ចប្រជុំពិនិត្យពិភាក្សាបន្តក្នុងក្រុមការងាររៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាទូទៅរបស់រដ្ឋសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងប្រចាំឆ្នាំ (ក្រុមការងារ **ក.ច.ទ**) ។
- ៣- បន្តរៀបចំការងារធ្វើបច្ចុប្បន្នភាព កែសម្រួលលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តពាក់ព័ន្ធនឹងនីតិវិធីចំណាយតាមរដ្ឋទេយ្យបុរេប្រទាន សម្រាប់រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ។
- ៤- ពិនិត្យពិភាក្សារៀបចំលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តកំណត់នីតិវិធីចំណាយដោយឡែកសម្រាប់មុខសញ្ញាចំណាយមួយចំនួនដែលបានដកចេញពីចំណាយតាមរដ្ឋទេយ្យបុរេប្រទាន។
- ៥- បន្តសហការជាមួយក្រុមការងារ ITD ដើម្បីរៀបចំរបាយការណ៍ចំណាយថវិកាចេញពីប្រព័ន្ធ FMIS ជាពិសេសរបាយការណ៍ សម្រាប់បម្រើដល់ការរៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទូទាត់ថវិកាប្រចាំឆ្នាំ។
- ៦- បន្តជំរុញរតនាគាររាជធានី ខេត្ត ក្នុងការរៀបចំបូកសរុបនិងផ្គូផ្គងតួលេខអនុវត្តចំណូលថវិកា ដើម្បីបិទ

បញ្ជីចំណូលថវិកាប្រចាំឆ្នាំ២០១៩ ឱ្យបានត្រឹមត្រូវនិងទាន់ពេលវេលា។

៧- បន្តរៀបចំសារាចរណែនាំនិងសេចក្តីជូនដំណឹង លើនីតិវិធីបង់ចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ តាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក (e-Payment) ។

៨- បន្តពិនិត្យតាមដាននិងកែលម្អពីការធ្វើសន្ទនាកម្មពី NRMIS ទៅប្រព័ន្ធ FMIS ។

៩- បន្តជួយគាំទ្រការអនុវត្តប្រព័ន្ធ NRMIS ដល់មន្ទីរ និងអង្គភាពជំនាញទាំង១៨ នៅរាជធានី ខេត្ត។

១០- បន្តពិនិត្យ MoU ជាមួយធនាគារពាណិជ្ជដៃគូ។

១១- រៀបចំសេចក្តីព្រាងសេចក្តីណែនាំបិទបញ្ជីការិយបរិច្ឆេទ២០២០ និងទិសដៅអនុវត្តឆ្នាំ២០២១ របស់រដ្ឋបាលថ្នាក់ជាតិនិងរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ។

១២- រៀបចំលិខិតជូនដំណឹងទៅគ្រប់ស្ថាប័ន អង្គភាព ដែលមានគណនីប្រាក់បញ្ញើនៅរតនាគារពាក់ព័ន្ធនឹងការអនុញ្ញាតឱ្យប្រើប្រាស់សមតុល្យ ដើម្បីបំពេញកាតព្វកិច្ចបង់ពន្ធជូនអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។

១៣- បេសកកម្មរបស់ក្រុមការងារកែទម្រង់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិចុះទៅពិនិត្យបញ្ជីគណនេយ្យ និងតម្រង់ទិសនៅសាកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទវិចិត្រសិល្បៈ; អាជ្ញាធរជាតិសំបូរព្រៃតុក, រាជបណ្ឌិតសភា កម្ពុជា, វិទ្យាស្ថានស្រាវជ្រាវនិងអភិវឌ្ឍកសិកម្មកម្ពុជា។

១៤- បេសកកម្មរបស់ក្រុមការងារកែទម្រង់គ្រឹះស្ថានសាធារណៈរដ្ឋបាល នៃអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ ចុះណែនាំតម្រង់ទិសការកាន់បញ្ជីគណនេយ្យរបស់មជ្ឈមណ្ឌលពិសោធន៍សុខាភិបាល។

១៥- ចូលរួមពិនិត្យប្រកាស ស្តីពីការបង់ប្រាក់កម្រៃចុះឈ្មោះរបស់គណបក្សនយោបាយ។

១៦- បញ្ចប់សេចក្តីព្រាងជូនដំណឹងលើការប្តូរការប្រើប្រាស់បណ្ណផ្ទេរភារៈចំណាយ ក្នុងការផ្ទេរឧបត្ថម្ភថវិកាទៅរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិដោយប្រើទម្រង់ថ្មី។